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Voor deze raadsinformatiebrief zijn de volgende onderwerpen opgegeven: 
Raadsplanning: 
 

 overzicht aan te leveren raadsvoorstellen 1e cyclus 2016 
 
 
 
Uitwisseling:  
 

 Drie presentaties rond het onderwerp ‘passend onderwijs en jeugdzorg’ 

 Denktank toekomst Hamersveldseweg-zuid 

 Uitslag van de enquête afvalinzameling 

 Biezenkamp: stand van zaken planvorming, nadere invulling ontwerpkeuzes, 
planning van procedures en uitvoeringswerkzaamheden 

 Stedenbouwkundig plan m.b.t. Hart van Leusden 
 
 

 
Actuele informatie:  

1. Samenleving voorop 
2. Vierde hockeyveld 
3. Informatie werkwijze adviesteam Ruimtelijke Kwaliteit 
4. Groot Achterveld 
5. Aanpak Bodemverontreiniging – Spoedlocaties 
6. Verslag financiële stand van zaken De Groene Belevenis 
7. Sociaal Domein 
 
 
 

Raadsplanning: 
 
Bijgaand treft u het overzicht aan te leveren raadsvoorstellen, waarin de 
raadsvoorstellen voor de 1e vergadercyclus 2016 zijn opgenomen (bijlage 1). 
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Uitwisseling: 

 

Drie presentaties rond het onderwerp ‘passend onderwijs 
en jeugdzorg’  
Op 1 augustus 2014 is de wet Passend Onderwijs in werking getreden. Deze wet 
bepaalt dat elke school voor ieder kind een passende onderwijsplek moet bieden, 
ongeacht zijn mogelijkheden en beperkingen. De invoering van deze wet en de 
decentralisatie van de jeugdzorg creëren nieuwe verhoudingen en nieuwe 
mogelijkheden voor gemeenten en schoolbesturen om de handen ineen te slaan 
rond de zorg voor kinderen, jongeren en gezinnen. Om de uitvoering van de wet in 
goede banen te leiden zijn in heel Nederland zogenaamde 
samenwerkingsverbanden (SWV) opgericht. De gemeente Leusden valt onder SWV 
De Eem, actief als vereniging van 32 schoolbesturen uit Amersfoort, Baarn, 
Bunschoten – Spakenburg (Eemdijk), Leusden (en Achterveld) en Woudenberg. De 
belangrijkste taak van het SWV is het maken van een ondersteuningsplan  met 
daarin de wijze waarop  het SWV ervoor zorgt dat alle leerlingen een passende plek 
op een school krijgen. Daarnaast heeft het SWV de beslissingsbevoegdheid of een 
leerling wordt toegelaten tot het (voortgezet) speciaal onderwijs. 
Tijdens de Uitwisseling van 26 november 2015 willen we u graag meenemen in de 
huidige stand van zaken rondom Passend Onderwijs en Jeugdhulp in de gemeente 
Leusden. Het SWV De Eem vertelt daar graag hoe de samenwerking met  
Larikslaan2, het lokale onderwijsveld in Leusden en de gemeente Leusden rond 
Passend Onderwijs en de zorg rondom het kind en gezin verloopt.  
 
 

Denktank toekomst Hamersveldseweg-zuid 

De ‘denktank Hamersveldseweg-zuid’ verwacht uiterlijk half november haar 
eindrapport aan het college te kunnen aanbieden. Aan de denktank was gevraagd in 
beeld te brengen welke belangen worden geraakt bij elk van de in een discussienota 
geschetste varianten/oplossingsrichtingen. 
 
Het stond de denktank vrij het door onze medewerkers opgestelde lijstje met 
mogelijke varianten uit te breiden (en ook de mogelijke effecten van deze (sub)  
varianten inzichtelijk te maken).  
 
Wethouder Van Beurden heeft geconstateerd dat er bij de gemeenteraad behoefte 
bestaat om met de denktank in gesprek te gaan over de standpunten die leven en 
het proces dat is doorlopen. Aan deze vraag wil hij graag tegemoet komen. 
 
Vandaar het voorstel om de leden van de denktank uit te nodigen voor de 
Uitwisseling van 26 november.   
 
 

Uitslag van de enquête afvalinzameling 
Het college onderzoekt nieuwe manieren van inzameling van huishoudelijk afval. Als 
onderdeel hiervan zijn de inwoners van Leusden geraadpleegd via een online 
vragenlijst. De resultaten van deze raadpleging worden gepresenteerd. 
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Biezenkamp: stand van zaken planvorming, nadere 
invulling ontwerpkeuzes, planning van procedures en 
uitvoeringswerkzaamheden 

Het college wil de raad informeren over de stand van zaken in de planvorming, de 
nadere invulling in ontwerpkeuzes, de nog te beantwoorden moties en de planning 
van procedures en uitvoeringswerkzaamheden. Heijmans zal als 
samenwerkingspartner en verantwoordelijke voor ontwerp en uitvoering aanwezig 
zijn. 
 
 

Stedenbouwkundig plan m.b.t. Hart van Leusden 

In onze opdracht wordt een plan voorbereid voor de verbetering van de openbare 
ruimte. Hiervoor hebben gesprekken met de verschillende groepen stakeholders 
plaatsgevonden. De wensen zijn in week 44 in kaart gebracht.  
 
In de uitwisseling van 26 november a.s. zal de architect voor  herinrichting van de 
openbare ruimte, Johan de Wachter, u vertellen over de “opbrengst” van deze 
bijeenkomsten en de daaruit voortvloeiende mogelijke keuzen en dilemma’s. 
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Actuele informatie: 

 
1. Samenleving voorop 

Democratic Challenge 
In de vorige raadsinformatiebrief bent u geïnformeerd over de Democratic Challenge 
waar ook wij aan meedoen. Maandag 5 oktober vond het Democratic Challenge 
festival plaats in De Nieuwe Stad in Amersfoort. Een groot evenement waar veel 
initiatiefnemers aanwezig waren. Wij hebben inspiratie opgedaan en contacten 
gelegd met gemeenten die net als wij bezig zijn met een ontwikkeling als 
Samenleving Voorop. In de komende weken willen wij deze contacten intensiveren 
en kijken wat we van elkaar kunnen leren en waar we elkaar kunnen versterken, met 
name daar waar het gaat om de democratische vernieuwing.  
 
Crisisnoodopvang 
De gemeente Woudenberg en de gemeente Leusden gaan samen voor het bieden 
van crisisnoodopvang. Woensdag 28 oktober heeft de vrijwilligersavond 
plaatsgevonden. Wat is het mooi om te zien hoeveel vrijwilligers betrokkenheid 
tonen en zich willen inzetten voor de crisisnoodopvang. De kracht van de 
samenleving werd deze avond zeer duidelijk door de grote opkomst, de goede sfeer 
en de vele aanmeldingen (208). Daar mogen we trots op zijn.  
 
 

2. Vierde hockeyveld 

Het bestuur van de hockeyvereniging heeft bij de gemeente het verzoek neergelegd 
voor de aanleg van een vierde kunstgras hockeyveld. De noodzaak hiertoe ligt in het 
gegeven dat de hockeyvereniging op dit moment een behoorlijke wachtlijst heeft 
en te weinig mogelijkheden heeft voor trainingen en wedstrijden. De wachtlijst is van 
dien aard dat het bestuur graag in het seizoen 2016 - 2017 (augustus 2016) het 
nieuwe veld in gebruik wil nemen. Het college ziet de noodzaak hiertoe, maar heeft 
aan het bestuur aangegeven dat de noodzakelijke financiële middelen niet in de 
begroting zijn opgenomen. Bij voorjaarsnota 2016 zal hiertoe een voorstel aan de 
gemeenteraad worden voorgelegd, maar het gevolg daarvan is dat het nieuwe veld 
zeker niet op tijd gereed is. Daarom volgt het college de volgende procedure. De 
aanbesteding voor de aanleg van het nieuwe veld zal op korte termijn worden 
gestart. De definitieve gunning wordt afhankelijk gemaakt of u bij de voorjaarsnota 
2016 de benodigde financiële middelen beschikbaar stelt. Dit zal ook met de 
hockeyvereniging worden gecommuniceerd. Tevens zal worden onderzocht hoe de 
huidige parkeerdruk bij de hockeyclub kan worden verbeterd.  
 
 

3. Informatie werkwijze adviesteam Ruimtelijke Kwaliteit 

Zoals in de uitwisseling van september jl. is aangegeven gaat een nieuw adviesteam 
met ingang van 1 januari 2016 toezien op de Ruimtelijke Kwaliteit.  Dit nieuwe team 
wordt als proef ingesteld waarmee in 2016 wordt geëxperimenteerd. Uitgangspunt is 
zo veel als mogelijk zelf afdoen door middel van de Kan-bepaling. De 
contactmanager vergunningen is hiervoor inmiddels gemandateerd. Verder is er 
gestart met de invulling van de benodigde disciplines.  
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In de eerste helft van 2017 zal een evaluatie van de proefperiode plaatsvinden. In 
elk geval wordt het komende jaar de werkwijze van het adviesteam geëvalueerd en 
wordt bezien in hoeverre de welstandsnota daadwerkelijk nodig is. Het team blijft 
haar werkzaamheden uitvoeren totdat de evaluatie in 2017 is afgerond. Na de 
evaluatie wordt een definitief voorstel aangeboden over de wijze van advisering over 
ruimtelijke kwaliteit en aanpassing van de verschillende verordeningen. 
 
Na de zomer 2016 ontvangt u een tussenrapportage. 
 
 

4. Groot Achterveld 
De uitvoering van het project vordert gestaag. De eerste woningen in St Josefhoek 
zijn opgeleverd en bewoond. Het coöperatiegebouw is in uitvoering en zal voor de 
zomervakantie 2016 opgeleverd zijn. Komende periode wordt de laatste hand gelegd 
aan het ontwerp van het dorpsplein, zodat dit na de oplevering van het 
coöperatiegebouw kan worden aangelegd. Voor de aanleg van dit plein is ook een 
verkeersbesluit nodig dat nu in voorbereiding is. 
 

5. Aanpak Bodemverontreiniging – Spoedlocaties 

Eind september 2015 heeft de provincie Utrecht over de voortgang van de aanpak 
van de spoedlocaties gerapporteerd aan het Rijk. De provincie heeft gemeld aan het 
Rijk dat zij goed op koers ligt met de gestelde doelstellingen over bodemsanering 
met het Rijk en dat de convenantsdoelstellingen over de periode 2010-2015 zijn 
gerealiseerd.  
 
Wat is een spoedlocatie? 
Een spoedlocatie is een locatie waar een bodemverontreiniging aanwezig is die bij 
het huidige gebruik een risico kan vormen voor mens of milieu. Er kan sprake zijn 
van humane of ecologische risico’s. Op 1 september 2015 staan er nog 65 locaties 
op de spoedlijst van de provincie Utrecht. In 2009 waren dat er nog 750. Hiervan zijn 
alle humane risico’s gesaneerd en/of worden de risico’s beheerst. 
 
In de gemeente Leusden gaat het om een tweetal locaties: Kol H.L. van 
Royenweg  (IBL/Tankwerkplaats) en de Schietbaan van Defensie op de 
Leusderheide. Gezien de omvang van de bodemverontreinigingen is de Provincie 
Utrecht het bevoegde gezag. 
 
Kol H.L. van Royenweg 
Het betreft een verontreiniging met vluchtige gechloreerde koolwaterstoffen 
(VOCL).   De sanering bestaat uit een bron- en een pluim aanpak. In 2005 is de bron 
gesaneerd d.m.v. ontgraving van de vaste bodem. Het kenmerk van VOCL is dat 
deze zich verspreiden in de bodem en het grondwater. Er is een netwerk van 
peilbuizen aanwezig om de pluim te monitoren. Jaarlijks wordt er gerapporteerd aan 
de provincie en waar nodig bijgestuurd d.m.v. grondwater-onttrekking. 
 
Schietbaan Leusderheide 
De bodem van de voormalige schietbanen is met name bij de kogelvangers sterk 
verontreinigd met zware metalen (lood en koper) Uit zgn. triadeonderzoek is 
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aangetoond dat er ecologische risico’s aanwezig zijn door metaalverontreiniging 
in/op de voormalige schietbanen in het oefenterrein Leusderheide. 
Er wordt in overleg met Defensie nagedacht over de wijze van saneren en de 
benodigde dekking van de kosten hiervan. 
 
 

6. Verslag financiële stand van zaken De Groene Belevenis 

Op 23 september 2015 heeft een bestuurlijk overleg plaatsgevonden tussen het 
bestuur van stichting De Groene Belevenis (DGB) en de gemeente. DGB heeft een 
inkomstenoverzicht aangeleverd waaruit blijkt dat DGB t/m 31 augustus 2015  
€ 48.979 aan inkomsten heeft binnengehaald t.o.v. € 61.232 die begroot is voor het 
gehele jaar. Verwachting is dat DGB de begroting voor 2015 gerealiseerd krijgt. 
Kanttekening daarbij is dat een substantieel deel van de inkomsten een incidenteel 
karakter heeft en afkomstig is uit het zwerfafvalproject. Afgesproken is dat DGB aan 
de gemeente rapporteert na het afsluiten van het boekjaar (januari). De 
portefeuillehouder informeert de raad vervolgens via de raadsinformatiebrief. DGB 
geeft een toelichting / schetst een totaalbeeld bij een Uitwisseling aankomend 
voorjaar. 
 

7. Sociaal Domein 

Rapportage sociaal domein 
Als bijlage (bijlage 2) van deze RIB is de ‘rapportage sociaal domein’ opgenomen. 
Zoals verwacht bevat deze rapportage nog niet het complete beeld.  
We zijn met vele samenwerkingspartners met elkaar in opbouw. Dat geldt ook voor 
de administratieve processen, waarmee onder meer gegevens vanuit alle hoeken 
van het Sociaal Domein ten behoeve van sturing en ook rapportage en evaluatie 
gegenereerd worden. Dit betekent dat ook de inhoud van deze rapportage nog in 
opbouw is. Wij kunnen nog niet beschikken over alle gegevens, in zorgomvang en 
helaas zeker niet financieel. Gelet op het tempo waarin de transitie en de daaraan 
gekoppelde financiële opgaven moeten worden gerealiseerd kampen alle 
gemeenten op dit moment met dit verantwoordingsprobleem. Landelijk wordt er ook 
aan gewerkt  om de gegevens ten behoeve van de gemeente compleet te maken en 
de processen te verbeteren.” 
Het feit dat we  nog geen financiële vertaalslag kunnen maken van alle ingezette 
zorg en ondersteuning heeft óók zoals, eerder aangegeven, te maken met 
problemen met ICT-aansluitingen c.q. koppelingen bij vele ketenpartners. Wij willen 
wel opmerken dat ons, noch rechtstreeks noch via de accounthouders bij 
gastheergemeente Amersfoort, geen berichten bereiken dat zorginstellingen buiten 
de vooraf gestelde financiële kaders (contracten, subsidies) opereren. 
 
Huisartsen 
In het kader van een regionale pilot zijn ambtelijk  twee  werkgroepbijeenkomsten  
georganiseerd over de samenwerking tussen het MMC, de huisartsen en 
Larikslaan2. In Amersfoort is ook een dergelijke werkgroep actief. Leusden en 
Amersfoort hebben een verschillende insteek . Leusden heeft zich gericht op de 
transfers van huis naar het ziekenhuis en vice versa. Amersfoort richt zich op 
specifieke doelgroepen. 
De knelpunten in het transferproces zijn geïnventariseerd waarna concept afspraken 
worden geformuleerd. Vervolgens wordt  uit beide pilots één document 
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samengesteld dat op regionaal niveau zal worden geborgd. Daarnaast vindt 
binnenkort een overleg plaats met de huisartsen in Achterveld, een psycholoog  en 
Larikslaan2 over de samenwerking J-GGZ.  
Eind november of begin december zal er een vervolg op het bestuurlijk overleg met  
huisartsen, jeugdartsen en Larikslaan2 plaatsvinden in het kader van het regionaal 
convenant dat vorig jaar is opgesteld met de regionale huisartsenvereniging en de 
gemeenten.  Daarbij is de inzet  om een agenda 2016-2018 te formuleren. 
 
Collectieve Ziektekostenverzekering Minima 2016; meer maatwerk  
Sinds 1 januari 2015 is de collectieve zorgverzekering voor minima (CZM) 
ondergebracht bij Menzis. Dit jaar bieden wij aan minima met een inkomen tot 110% 
2 pakketten aan t.b.v. de aanvullende ziektekostenverzekering. Voor verzekerden 
die kiezen voor GarantVerzorgend pakket 2 wordt de premie voor de aanvullende 
verzekering (€ 42,50 per maand)  in het geheel vergoed. Begin 2015 heeft het 
college aangegeven nader onderzoek te willen doen naar de mogelijkheden van 
meer maatwerk binnen de collectieve ziektekostenverzekering voor de minima 
(CZM). 
 
T.b.v. dit onderzoek zijn destijds de volgende overwegingen aangedragen: 

 het herverzekeren van het eigen risico en / of gespreid betalen van het 
verplicht eigen risico; 

 differentiatie aanbrengen in de gemeentelijke bijdrage voor de diverse 
pakketten; 

 de inkomensgrens van de CZM te verhogen. 
 
Het college heeft recent het nieuwe beleid omtrent de CZM o.b.v. deze 
overwegingen c.q. uitgangspunten vastgesteld. Met dit nieuwe beleid wordt het met 
ingang van 1 januari 2016 mogelijk voor cliënten die gebruik maken van het 
zwaarste pakket  het eigen risico te herverzekeren. In de praktijk blijkt dat (het risico 
op) de betalingsproblemen bij deze groep het grootst zijn. Het meest uitgebreide 
pakket is ook mede ontwikkelt ter compensatie van zorgkosten specifiek voor 
chronisch zieken en gehandicapten. 
 
Om te komen tot meer maatwerk biedt Menzis vanaf 2016 voor Leusdense minima 
in totaal 3 aanvullende pakketten aan (GV1, 2 en 3) en 3 niveaus van 
tandverzekeringen. (Potentiele) Cliënten worden de komende maanden begeleid en 
geadviseerd zowel vanuit Menzis als de Sociale Dienst om het meest passende 
verzekeringspakket te kiezen. Om deze keuze te stimuleren en cliënten hier een 
grotere verantwoordelijkheid in te geven wordt de gemeentelijke premiebijdrage per 
pakket meer gedifferentieerd. Voor een meer uitgebreid pakket betaalt de 
verzekerde een hogere netto premie en is de gemeentelijke bijdrage hoger. Als 
voorbeeld voor de nieuwe regeling geldt onderstaande tabel (op basis van de 
tarieven voor 2015): 
 

Pakket premie 
gemeentelijke 
bijdrage 

Garantverzorgd 1 
+Tandverzorgd 1 

€ 121 € 15 

Garantverzorgd 2 
+Tandverzorgd 1 

€ 132 € 20 
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Garantverzorgd 3 
+Tandverzorgd 1 

€ 185 € 45 

 
Verzekerden kunnen daarnaast ook kiezen voor hogere tandverzorgingspakketten 
(TV2 of TV3) . De gemeentelijke bijdragen worden daarbij niet verhoogd. Tot slot 
wordt met ingang van 1 januari 2016 de inkomensgrens voor de doelgroep  van de 
CZM verhoogd. Vanwege een wijziging in de wet (Maatregelen WWB) heeft de 
gemeente hier sinds 1 januari 2015 meer beleidsvrijheid in.Uit onderzoek is 
gebleken dat het aanbieden van een CZM voor de doelgroep minima een zeer 
effectieve regeling is: 80% van de meerkosten die men maakt als gevolg van een 
chronische ziekte is verzekerbaar. De inkomensgrens wordt verhoogd naar 130% 
van de van toepassing zijnde bijstandsnorm. Met dit nieuwe beleid kunnen ook 
mensen met een inkomen net boven het sociaal minimum financieel gecompenseerd 
worden voor extra kosten die zij als gevolg van hun gezondheid maken.  
 
Zeker met het wegvallen van de regelingen Wet tegemoetkoming chronisch zieken 
en gehandicapten en Compensatie Eigen Risico (Wtcg en CER)  acht het college 
van belang  de regeling niet meer te beperken tot alleen personen met de 
allerlaagste inkomens. Recent  is onder de doelgroep  chronisch zieken en 
gehandicapten een behoefteonderzoek uitgevoerd (na het vervallen van de 
landelijke regelingen Wtcg en de CER). Na advisering van Wmo-adviesraad en 
Platform Sociale Zekerheid zal het college een besluit nemen over compensatie en 
de raad daarover informeren.  
 

 
 
Het college van Leusden 
 
 
 
 
 
 
 
 
Bijlagen: 

1. overzicht aan te leveren raadsvoorstellen 
2. rapportage sociaal domein 

 


